

## Inhalt Band 43, Heft 5, 2011

	<b>Editorial Aktuelles</b>	<b>Editorial News</b>	<b>129</b>
KERSTIN BIDINGER, STEFAN LÖTTERS, MICHAEL VEITH, DENNIS RÖDDER, CHRISTINA KRAHMER, JAN AMELONG, PETER REIFF, REINHARD HENDLER	<b>Wer haftet für Folgeschäden von Neozoen? Das Problem des Asiatischen Marienkäfers</b>	<b>Who is liable for Secondary Damages of Neozoic Species? The problem of the Asian Ladybird</b>	<b>133</b>
	<b>Publikationen</b>	<b>Publications</b>	<b>137</b>
WIEBKE SAATHOFF, CHRISTINA VON HAAREN	<b>Klimarelevanz der Landnutzungen und Konsequenzen für den Naturschutz Biosphärenreservat Niedersächsische Elbtalaue als regionaler Testfall</b>	<b>Climatic Relevance of Different Land Use Types and Effects for Nature Conservation Biosphere Reserve "Niedersächsische Elbtalaue" as a regional case study</b>	<b>138</b>
	<b>Publikationen</b>	<b>Publications</b>	<b>146</b>
OLAF MIOGGA	<b>Wie teuer ist ein Blaukehlchen? Der ökonomische Wert wild lebender Vögel – eine exemplarische Wertermittlung</b>	<b>How Much is a Bluethroat? The economic value of wild birds – an exem- plary appraisalment</b>	<b>147</b>
	<b>Publikationen</b>	<b>Publications</b>	<b>153</b>
	<b>Kurz berichtet Großschutzgebiete in Deutschland – Kernsätze eines Positionspapiers des Bundesamtes für Naturschutz</b>	<b>Short Items Large Protection Areas in Germany – Key Sentences of the Policy Document of the Federal Agency for Nature Conservation</b>	<b>154</b>
BARBARA FROEHLICH- SCHMITT DVL, DVS	<b>Tagungsberichte Neuer Naturschutz im Zeichen erneuer- barer Energien? EU-Förderschwerpunkt „Ländliches Erbe“ ist von zentraler Bedeutung</b>	<b>Conference Reports New Chances for Nature Conservation in the Context of Renewable Energies? Major Importance of the EU Priority Programme „Rural Heritage“</b>	<b>156</b>
PATRICK RÖSEN	<b>Energie aus Wildpflanzen</b>	<b>Energy from Wild Plants</b>	
	<b>Bücher</b>	<b>Books</b>	<b>158</b>
	<b>Termine</b>	<b>Dates</b>	<b>159</b>